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PROTOKÓŁ NR XX/2012 

 z XX sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy dnia 29 listopada 2012 roku. 

 Początek posiedzenia o godz. 9
00

 – 11
00 

                  

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych na sesji:      15 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Jerzy Cieślak   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Tadeusz Ignasiak   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

3. Radosław Kolbert   - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk  - Przewodniczący Komisji OZKiS 

5. Józef  Krzeszowski  - Członek Komisji OZKiS 

6. Marek Leszczyk   - Członek Komisji Rewizyjnej 

7. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Rady Gminy 

8. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

9. Stanisław Parzyjagła  - Członek Komisji RLiOŚ 

10. Tomasz Pietrzak   - Członek  Komisji OZKiS 

11.  Barbara Puczkowska  - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

12.  Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

13.  Agata Stępińska   - Członek Komisji RLiOŚ 

14.  Ryszard Świątek   - Członek Komisji Rewizyjnej 

15.  Sylwia Wrzała   - Członek Komisji Rewizyjnej 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

3. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

4. Jan Książek    - Dyrektor Muzeum Ziemi Wieluńskiej 

5. Henryk Hernant   - współautor Herbu Gminy Wieluń 

6. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

7. Leszek Wójcik   - Sołtys wsi Broników 

8. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy 

9. Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

8. Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B  

9. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 
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10. Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

11. Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rzadowy 

12. Marian Sztuka   - Sołtys wsi Przywóz 

13.  Henryk Łuczak   - Sołtys wsi Kamion 

14.  Zbigniew Wołowiec   - Sołtys wsi Jajczaki 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XX sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XIX sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustanowienia herbu i flagi Gminy Wierzchlas, 

b) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2012 rok, 

c) obniżenia ceny żyta przyjmowanej jako podstawę do obliczania podatku rolnego 

w 2013 r., 

d) ustalenia stawek podatku od nieruchomości na 2013 rok, 

e) określenia stawek podatku od środków transportowych na 2013 rok, 

f) ustalenia zasad korzystania z przystanków autobusowych na terenie Gminy 

Wierzchlas, 

g) podziału Gminy Wierzchlas na stałe obwody głosowania, 

h) odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie 

mieszkają mieszkańcy, a powstają odpady komunalne, 

i) przyjęcia Programu współpracy Gminy Wierzchlas w roku 2013 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3, ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie, 

j) skargi na działalność kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Wierzchlesie. 

6. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

7. Zakończenie obrad XX sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

 

Punkt 1 

 

Otwarcie XX sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk powitał, zaproszonych gości 

Pana Jana Książka Dyrektora Muzeum Ziemi Wieluńskiej oraz Pana Henryka 
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Hernanta współautora projektu herbu Gminy Wierzchlas, a także  Panie radne 

i Panów radnych, Panią sołtys i Panów sołtysów, oraz pracowników Urzędu 

Gminy,  Wójta, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy. Stwierdził, że na sesji 

uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum, przy którym, może obradować 

i podejmować uchwały Rada Gminy. 

 
 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad w zawiadomieniach w związku z tym zapytał, czy są uwagi do tego 

porządku. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk zachodzi konieczność 

wprowadzenia dodatkowego Punktu tj. Punktu 6 dotyczącego przyjęcia 

informacji w sprawie podatku leśnego na 2013 rok, pozostałe punkty zmieniają 

kolejność tj. 6 - 7 a 7 – 8  

Nie było więcej uwag do przedstawionego porządku obrad w związku z tym 

Przewodniczący poddał  projekt porządku pod głosowanie i przyjęty został 

jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 3  

 

Przyjęcie protokołu XIX sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zawsze przed sesją jest 

wykładany protokół poprzedniej sesji i każdy radny ma prawo się z nim 

zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty bez zmian.       

W głosowaniu uczestniczyło 15  radnych. 

 

Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie sprawozdania od 

dnia   26 września 2012 r. do dnia 29 listopada 2012r. i została przyjęta 

jednogłośnie. Załącznik stanowi nr 2 do protokołu. 
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Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) ustanowienia herbu i flagi Gminy Wierzchlas, 

Wprowadzenia do tematu dokonała Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk, jest mi 

niezmiernie miło, ze po 5 latach zmagań się z Komisją heraldyczną przy 

Ministrze Spraw Wewnętrznych udało się uzyskać pozytywną opinie w spraw 

projektu herbu i flagi Gminy Wierzchlas. Jest to duża zasługa Pana Jana Książka 

Dyrektora Muzeum Ziemi Wieluńskie, który opracował uzasadnienie 

historyczno- heraldyczne do projektu naszego herbu i nadzorował wykonanie 

projektu graficznego herbu i flagi  oraz Pana Henryka Hernata, który wykonał 

projekt graficzny naszego projektu herbu. 

Przewodniczący Rady Gminy oddał głos zaproszonym gościom aby w kilku 

słowach opowiedzieli o pracy jaką wykonali i o staraniach które zakończyły się 

sukcesem.  

Pan Jan Książek Dyrektor Muzeum Ziemi Wieluńskiej powitał wszystkich 

zebranych radnych sołtysów, Pana Wójta Sekretarza szanowni Państwo tworzenie 

herbu jest wielkim wezwaniem ale niezwykle ważnym i poczytuję sobie za wielki 

honor, ze  mogłem wziąć udział współtworzeniu tego herbu, który jak widać 

rodził się w bólach przez długi czas i zbyt długo. Komisja heraldyczna kierowała 

się swoimi względami, historia Gminy Wierzchlas jest niezwykłą bardzo bogata 

mieszkają Państwo we wspaniałych wsiach, które położone sa na bardzo ważnych 

szlakach komunikacyjnych wiodących przez środek gminy jak i tych szklakach 

turystycznych. Gmina Wierzchlas piękną, dużą i ważną gminą na historycznej 

ziemi wieluńskiej. Gmina ta miała wielu wspaniałych ludzi, ze wśród tych, którzy 

w przeszłości zamieszkiwali tereny  Wierzchlasu czy innych miejscowości byli 

m.in. Wierzchlejscy zwani również Gaszyńskimi os nazwy miejscowości 

i Gaszyna Podwieluńskiego. Był to niezwykle zacny ród pieczętujący się herbem 

bersztajń, który umieszczony jest na pamiątkowej tablicy znajdującej się 

w prezbiterium Kościoła parafialnego w Wierzchlesie. 

Komisja heraldyczna miała swój punkt widzenia, jednak ja wspólnie z Panem 

Henrykiem Hernantem rodakiem Wierzchlaska i bardzo emocjonalnie związanym  

z Gmina i wspierający  ją w działaniach. Pan Henryk jest człowiekiem z wielka 

pasja i z wielkim sercem co jest niezwykle ważne. 

Gdyby Komisja heraldyczna zatwierdził pierwszy herb, który wspólnie 

opracowaliśmy i naszym zdaniem był bardzo dobry, a uzasadnienie herbu było 

bardzo czytelne, jasne, klarowne bez zarzutów merytorycznych tylko z tym że 

Komisja przeciągała  rozstrzygnięcie tej sprawy zbyt długo. 
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 Cieszy jednak fakt, że  Komisja wskazując i sugerując pewne zmiany ostatecznie 

zatwierdziła taki herb, który nieco graficznie odbiega od tego, który 

zaproponowaliśmy i w którym  znaki herbowe  Wierzchlejskich tj. dwa koła 

płużne są zamieszczone na herbie oraz nie wyobrażaliśmy sobie aby na herbie nie 

znalazła się  lilia, w przeszłości wykorzystywana dla herbu Kamiona i Toporowa. 

Znaki pierwotnie zamieszone na herbie na nim się znalazły, jednak zostały nieco 

poprzestawiane czy lepiej czy gorzej to trudno ocenić bowiem jeden i drugi herb 

jest bardzo dobry. Zachowanie Komisji spowodowało, że herb Gminy Wierzchlas 

ma taki a nie inny kształt i tak przestawione znaki graficzne.  

Herb Gminy Wierzchlas jest bardzo dobrym herbem i mogą być Państwo dumni  

jego posiadania bowiem odnosi się on do pięknej tradycji. Cieszę sie bardzo, że 

ostatecznie herb został zatwierdzony dzięki wysiłkom Pana Wójta i Pana 

Sekretarz dziś Rada Gminy może ten herb zatwierdzić. Pragnę jeszcze podkreślić 

jedną sprawę, a mianowicie cieszę sie bardzo, że Rada Gminy postanowił aby 

powstała monografia Gminy Wierzchlas, Gminy która ma bogatą historyczne 

tradycje. Monografia za kilka lat ujrzy światło dzienne i będzie doskonała 

promocją miejscowości  oraz promocją  obiektów zabytkowych znajdujących sie 

na terenie gminy i dziki temu Gmina będzie częściej odwiedzana przez turystów, 

którzy przybywając na ten teren będą ją wzbogacali poprzez środki jakie tu 

pozostawią. Bardzo dziękują za zaproszenie na tą uroczystą sesję Rady Gminy 

Wierzchlas i czuję sie niezwykle zaszczycony że mogę być współtwórcą 

pięknego, szlachetnego herbu Gminy Wierzchlas. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk poprosił o zabranie 

głos Panu Henrykowi Hernantowi. 

Pan Henryk Hernant dziękuję bardzo Pan Dyrektor Muzeum tak pięknie 

wszystkich przywitał, ja również witam Pana Wójta, Sekretarza szanowna Radę 

Gminy Sołtysów jak i zaproszonych gości. Przez pięć lata kontaktowaliśmy się z 

Panem Janem w sprawie herbu pomógł mi w wielu sprawach, ponieważ tez 

wszystkiego nie wiedziałem miałem jedynie swoje wyczucie jak powinien być 

zrobiony i jak powinien wyglądać i wszyscy uczyliśmy sie przy tym wszyscy jak 

winien wyglądać dobrze wykonany herb .  

Herb jest wizytówka gminy ze wszystkimi znamionami historycznymi, także 

powinniśmy być wszyscy dumni z jego posiadania. chciałem jeszcze dodać, ze do 

grona osób które przyczyniły sie do opracowania herbu należy wymienić Pana 

Arka Patyka, grafika komputerowego bez którego nic byśmy nie zrobili, a jeśli 

zadanie zostało by komuś zlecone to by nas bardzo drogo kosztowało. Nad 
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opracowaniem herbu pracował cały zespół m.in. Pan Sekretarz, z którym 

opracowywaliśmy pisma i odpowiedzi bowiem Komisja heraldyczna nie zawsze 

miała jednakowe zdanie i cały czas trzeba było uzupełniać dokumenty, 

w międzyczasie zmieniał sie Komisja heraldyczna , która też miała inną wizję. 

W pewnym momencie prace nad herbem zostały rozpoczęte od nowa jednak 

wszystko sie dobrze skończyło i teraz powinniśmy sie z tego cieszyć. 

Przygotowany mam cały zestaw dokumentacji od początku powstawania herbu 

i chciałem go przekazać je w przepastne archiwa Muzeum  na ręce Pana 

Dyrektora Muzeum Ziemi Wieluńskiej. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk w imieniu wszystkich 

zgromadzonych wręczył Panu Dyrektorowi Ziem Wieluńskiej Janowi Książkowi 

oraz Panu Henrykowi Hernantowi  w dowód uznania podziękowanie za włożony 

wkład pracy w to nowo powstałe dzieło, które będzie stanowiło wizytówkę 

Gminy.   

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Barbara Puczkowska odczytała treść 

wręczonych podziękowań.  

Nagrodzono oklaskami podczas wręczenia podziękowań.   

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk poprosił Sekretarza Gminy 

Leszka Gierczyka o odczytanie uchwały Nr XX/115/2012 w sprawie 

ustanowienia herbu i flagi Gminy Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są pytania bądź uwagi do treści 

projektu Uchwały. 

Radny Stanisław  Parzyjagła proszę o wyjaśnienie §8, pkt. 2,3 cytuję "symboli 

mogą używać osoby fizyczne" a w kolejnym podpunkcie odczytanego projektu 

uchwały jest napisane,  że na używanie wymienionych podmiotów to zgodę musi 

wyrazić Wójt Gminy czy to oznacza, ze jak będę sobie chciał wywiesić flagę 

gminy to musze pytać o zgodę Wójta. 

Sekretarz jeśli chodzi o używanie w naszym kraju flagach to wywiesza się je  

podczas największych uroczystości państwowych i nie ma potrzeby na to zgody.    

Przytoczony przez radnego zapis dotyczy przede wszystkim o wykorzystywanie 

wzoru flagi na cele marketingowe i komercyjne i w tym przypadku potrzebna jest 

zgoda Wójta.  

Nie było więcej pytań ani uwag w związku z tym uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

O głoszono 10 minut przerwy. 

po przerwie wznowiono obrady.  
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b) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2012 rok, 

 

Wprowadzenia dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak, temat nie był 

omawiany na posiedzeniach poszczególnych Komisji obecnie każdy z radnych 

otrzymał projekt uchwały. W budżecie gminy na rok 2012 zachodzi konieczność 

dokonania zmian. Zmiany zachodzą zarówno w dochodach jak i w wydatkach 

Dochody zmniejszamy o 6.000 zł i dochody zwiększamy o 148.105 zł i tak: 

W  dziale 400 zmniejszenia dotyczą spłaty odsetek o 3.000zł jest to przesunięcie 

między paragrafami. 

W Dziale 700 również następuje przesunięcie w odsetkach o 2.000 zł tez między 

paragrafami po stronie zmniejszeń i po stronie zwiększeń w dochodach. 

Dział 900 przesunięcie między paragrafami o 1.000 zł.  

zwiększenia dochodów i wydatków stanowią kwotę 142.105 zł w tym: 

Dział 758 po stronie dochodów i stronie wydatków zwiększamy o kwotę 

55.105zł. otrzymaliśmy z Ministerstwa Finansów zwiększenie subwencji 

oświatowej  z tytułu wzrostu składki ZUS od 1.02. 2012 r. o 2%. Środki są już  

zabezpieczone w budżecie a teraz  je otrzymaliśmy i możemy przeznaczyć na 

inne cele. 

W dziale 801 zwiększenia dochodów i zwiększenia wydatków stanowią 

87.000zł jest to wzrost  z tytułu odpłatności rodziców za wyżywienie 

w przedszkolach w zerówce i w stołówce szkolnej.  Tj. w przedszkolach 88.000, 

w zerówce – 3.000 zł i stołówce szkolnej – 4.000 zł. taka sama wysokość 

środków pojawia się w wydatkach z przeznaczeniem na zakup  artykułów 

spożywczych w tych jednostkach. Wzrost opłat  spowodowany jest wzrostem 

cen żywności.  

 

Wydatki 

W wydatkach zmniejszenia  stanowią  30.000 zł, a zwiększenia stanowią 

172.105 zł i  przeznacza się je na: 

Dział 400  wydatki bieżące zmniejszamy  na utrzymaniu hydroforni na terenie 

gminy  o 30.000 zł i następnie środki te przesuwamy w tym dziale na paragraf 

inwestycyjny z  przeznaczeniem na 4 inwestycje  w tym  wodociąg Wierzchlas 

7.000 zł, Mierzyce – 6.000 zł, Kochlew – 9.700 zł i Mierzyce II odcinek 

6.300zł. w tym roku zakupione zostaną materiały a wykonanie będzie 

w przyszłym roku.  

W związku z tym zmianie ulega również załącznik inwestycyjny.  
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Zaplanowana była inwestycja w Jajczakach przebudowa drogi gminnej 

i przeznaczone na projektowanie tej drogi było 2.500 zł, obecnie zmiana tej 

inwestycji ulega zmianie a środki pozostają te same. 

Dział 750 Administracja zwiększamy 28.000 zł   z przeznaczeniem na 

zapłacenia składki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych do tej pory składki nie były naliczane i była brana pod 

uwagę sama administracja i w przypadku zatrudnienia powyżej 25 osób 

w zakładzie był obowiązek naliczania składki. U nas ta składka nie była 

naliczana  obecnie należy do tego doliczyć również pracowników robót 

publicznych i gmina w takim przypadku musi taką składkę zapłacić.  

Dział 758 zwiększamy 12.240,15 zł na zwrot dotacji dla Starostwa Powiatowego 

w Wieluniu w ramach inwestycji realizowanej pn” Wzmocnienie  roli szlaku 

bursztynowego i innych szlaków turystycznych”. Po rozliczeniu inwestycji 

Urząd Marszałkowski nie zakwalifikował pewnych wydatków w związku z tym 

Starostwo musi zwrócić dotację a ponieważ w projekcie brały udział  inne 

gminy to podzielono to na poszczególne gminy do zwrotu.     

Dział 754  przeznacza się kwotę 4.864, 85 zł na utrzymanie jednostek OSP na 

zakup paliwa. 

Dział 801 przeznacza się 87.000 zł   z dochodów i 10.000 zł na utrzymanie 

placówek szkolnych i zwiększamy wydatki 97.000 zł z podziałem na:  

przedszkolach 80.000, zerówkę – 3.000 zł i stołówki szkolne – 4.000 zł. i na 

utrzymanie Szkoły Podstawowej na wydatki bieżące 10.000 zł. 

Nie było pytań ani uwag do przedstawionego tematu w związku z tym 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk poprosił Skarbnik Gminy 

Teresę Nowak o odczytanie projektu uchwały Nr XX/116/2012 w /w sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 
b) obniżenia ceny żyta przyjmowanej jako podstawę do obliczania podatku 

rolnego w 2013 r., 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji czy są uwagi, ponieważ nie było pytań ani uwag 

do przedstawionego tematu w związku z tym poprosił Martę Kowalczyk 

o odczytanie projektu uchwały Nr XX/117/2012 w /w sprawie, następnie 

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych. 
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c) ustalenia stawek podatku od nieruchomości na 2013 rok, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat również szczegółowo 

omawiany był na posiedzeniach Komisji czy są uwagi, nie było pytań ani uwag 

do przedstawionego tematu w związku z tym poprosił Martę Kowalczyk 

o odczytanie projektu uchwały Nr XX/118/2012 w /w sprawie, następnie 

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych 

 
d) określenia stawek podatku od środków transportowych na 2013 rok, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji czy są uwagi, nie było pytań ani uwag do 

przedstawionego tematu w związku z tym poprosił Martę Kowalczyk 

o odczytanie projektu uchwały Nr XX/119/2012 w /w sprawie, następnie 

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych 

 
e) ustalenia zasad korzystania z przystanków autobusowych na terenie Gminy 

Wierzchlas, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji czy są uwagi, ponieważ nie było pytań ani uwag 

do przedstawionego tematu w związku z tym poprosił Martę Kowalczyk 

o odczytanie projektu uchwały Nr XX/120/2012 w /w sprawie, następnie 

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych. 

 
f) podziału Gminy Wierzchlas na stałe obwody głosowania, 

Wprowadzenia do tematu dokonała Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk na 

posiedzeniach Komisji przedstawiony został projekt podziału gminy na  obwody 

do głosowania na Komisji Rolnictwa i Komisji Rewizyjnej przedstawiony został 

projekt podziału , który zakładał podział na 8 obwodów i utworzenia 

dodatkowego obwodu do głosowania w Łaszewie Rządowym, który mieścił by 

się w remizie OSP, a w Szkole Podstawowej w Łaszewie był by obwód do 

głosowania dla Łaszewa i Strug. Komisja Oświaty zaproponowała żeby pozostał 

podział jak był do tej pory  czyli podział na 7 obwodów do głosowania. Do 

takiego podziału przychylił się również Komisarz Wyborczy w Sieradzu, 

ponieważ utworzenie dodatkowego obwodu wiąże sie z dodatkowymi kosztami 
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związanymi z wyposażeniem lokalu. Proszę radnych o zajęcie stanowiska w tej 

kwestii.  

Radna Anna Olejnik po przeprowadzonych konsultacjach ze społeczeństwem 

zgłoszony został wniosek aby Strugi głosowały w Szkole Podstawowej w 

Jajczakach, a będą to również oszczędności oraz społeczeństwo jest juz 

przyzwyczajone go tej formy podziału  i nie  będzie kolidowało z cała 

procedurą.  

Rada Gminy poparła zgłoszony wniosek i utrzymanie dotychczasowy podział 

gminy na obwody do głosowania.  

Nie było pytań ani uwag do przedstawionego tematu w związku z tym poprosił 

Sekretarza Gminy Leszka Gierczyka o odczytanie projektu uchwały Nr 

XX/121/2012 w /w sprawie, następnie uchwała poddana została pod głosowanie 

i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych 

 
g) odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których 

nie mieszkają mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji czy są uwagi, nie było pytań ani uwag do 

przedstawionego tematu w związku z tym poprosił Magdalenę Troninę 

o odczytanie projektu uchwały Nr XX/122/2012 w /w sprawie, następnie 

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych 

 

h) przyjęcia Programu współpracy Gminy Wierzchlas w roku 2013 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 

3, ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji czy są uwagi, nie było pytań ani uwag do 

przedstawionego tematu w związku z tym poprosił Sekretarza Gminy Leszka 

Gierczyka o odczytanie projektu uchwały Nr XX/123/2012 w /w sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych 
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i) skargi na działalność kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Wierzchlesie. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji czy są uwagi. Nie było pytań ani uwag do 

przedstawionego tematu w związku z tym poprosił Martę Kowalczyk 

o odczytanie projektu uchwały Nr XX/124/2012 w /w sprawie, następnie 

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych 

 

Punkt 6 

 

Przyjęcie informacji w sprawie wysokości podatku leśnego. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk poprosił o odczytanie 

informacji Martę Kowalczyk. Nie było pytań ani uwag do przedstawionego 

informacji w związku z tym poddał ja pod głosownie i przyjęta została 

jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych 

 

Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

 

 

Punkt 7 

 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

Proszę o zgłaszanie interpelacji. 

1) Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk - moim zadaniem jest 

reprezentowanie Rady Gminy i radnych i ostatnio docierają do mnie informacje 

że Pani Sołtys z Kraszkowic notorycznie nęka radnego z Kraszkowic Pana 

Kolberta  odnośnie tego iż nie powinien on być radnym z racji pełnienia przez 

niego funkcji Prezesa OSP Kraszkowice i wykorzystuje do tego mienie 

komunalne. Informuję, ze pełnienie przez radnego Kolberta funkcji prezesa OSP 

Kraszkowice nie koliduje z pełnioną  przez niego funkcją radnego ponieważ 

budynek remizy oraz teren wokół niej nie jest własnością Gminy i nie ma w tym 

przypadku żadnej kolizji.  

Czy to jest wystarczająca odpowiedź . 
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Sołtys wsi Kraszkowice - to nie jest odpowiedź dla mnie ponieważ to 

mieszkańcy pytali i z tym właśnie problemem przychodzili do mnie właśnie 

mieszkańcy. Pan radny Kolbert nie przychodzi na sesję i nie popiera inwestycji 

w Kraszkowicach m.in. budowy drogi bo Pani Radna Puczkowska tez nie 

poprze a sam Radny Parzyjagła nie jest w stanie nic zrobić. powtarza tylko 

słowa mieszkańców, i we wsi są  niepotrzebne złości.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk czy dla Pani sytuacja jest jasna 

i klarowna ? 

Sołtys wsi Kraszkowice Krystyna Buczkowska - dla mnie tak ale nie wiem jak 

ustosunkują się mieszkańcy. 

 

2) Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk na posiedzeniach Komisji 

rozpatrywany był wniosek Pana Mirosława Makielaka w sprawie możliwości 

kupna poprzez ogłoszony przez  gminy przetarg  działek położonych 

w Kraszkowicach przy żwirowni. Nadmieniam, że niektórym dzierżawcą 

kończą sie umowy dzierżawy. Na posiedzeniach Komisji były zdania podzielone 

odnośnie sprzedaży przedmiotowych działek jednak ze sprzedaży których 

uzyskać moglibyśmy bardzo korzystną cenę ze sprzedaży działek w porównaniu 

z bardzo niską dzierżawą roczną jaka za te działki uzyskujemy od 

użytkowników. Większość radnych byłą przychylna do przetargu sprzedaży 

działek  jednak poproszę Wiceprzewodniczącą o zabranie głosu ponieważ  w 

bardzo zasadnym stopniu zabrała głos odnośnie uciążliwości w ruchu kołowym 

jaki stanowią pojazdy wywożące piasek z tych piaskarni.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Barbara Puczkowska - jeśli wyznaczona 

została by inna droga wywozu piasku, żwirowni  z tych działek to również 

jestem przychylna sprzedaży przedmiotowych działek, ponieważ pieniądze do 

gminy są bardzo potrzebne ale uciążliwość spowodowana  wywozem  tego 

kruszywa jest bardzo duża dla mieszkańców. Ja mieszkam kilkanaście metrów  

od tej drogi, ale mieszkańcy mieszkający przy tej drodze to dla nich jest 

uciążliwe ponieważ ciężarówki jeżdżą non stop 24 godziny na dobę. Nie można 

wyjść na podwórko ani w dzień ani w nocy nie ma spokoju. Jestem za sprzedażą 

działek ale proszę wyznaczyć inną drogę, jest droga która łączy Wierzchlas i 

Kraszkowice na granicy chodzi o wyznaczenie tej drogi oraz jej utwardzenie. 

Obecnie jest na tą drogą nawieziony destrukt który częściowe poprawił stan tej 

drogi ale jeśli będzie tak duże natężane eksploatacyjne tego terenu to destrukt 
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zostanie zniszczony i dalej będą tumany kurzu.  Żwirownie działają tam już od 

kilku lat ale takiego problemu  i tak dużych eksploatacji wyrobisk i jest to 

bardzo uciążliwe.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk proponuję postawienie znaków 

zakazu i skierowanie ruchu na druga alternatywną drogę, która by nie 

kolidowała z codziennym życiem mieszkańców. Proszę o zabranie głosu 

radnych z Kraszkowic.  

Radny Radosław Kolbert - jest możliwość wykonania drugiej drogi ale 

należało by ja utwardzić i wytyczyć.  

Wójt - jest to ogromne przedsięwzięcie, należy również dysponować gruntem a 

jest tam droga szerokości ok. 3 m a na taką drogę  potrzebny jest  7 metrowy 

pas. Działki położone są prostopadle do drogi i  należało by wywłaszczać 

kilkudziesięciu właścicieli działek, co wiążę sie z dodatkowymi kosztami  

ponadto należało by wykonać podbudowa solidna ponad 20cm. tłucznia i  to nie 

jest przedsięwzięcie na które gminę stać w obecnym czasie. Droga ta jest bardzo 

długa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk proponuję wstrzymać sie 

z podjęciem decyzji i przenieść temat na grudniowe posiedzenia Komisji. 

Radni jednogłośnie wyrazili zgodę  na przeniesienie tematu na grudniowe 

obrady.  

 

3) Sołtys wsi Przycłapy Stanisław Frankowski otrzymałem zgłoszenie od 

mieszkańców Przycłap, że myśliwi chodzą po świeżo zasianych polach oraz 

strzelają w pobliżu miejsc zamieszkania ludzi i zabudowań gdzie na 

podwórkach znajdują sie dzieci oraz myśliwi strzelają do ostatniego bażanta, 

znajdującego w zbożach. Myśliwi zazwyczaj maja za zadnie dożywiać 

zwierzynę a oni przywożą tylko odpady ze zboża  i są to tak zwanie "pseudo 

myśliwi". 

Wójt jeśli chodzi o wybijanie bażantów to głównie dotyczy kogutów  które 

musza być przebijanie bowiem niszczą legi i wówczas spada pogłowie to 

gatunku. Z kolei w przypadku strzelana blisko miejsc zamieszkania tj bliżej niż 

50 metrów to należy podać dzień i godzeni kiedy to miało miejsce ponieważ 

leśniczy  prowadzi rejestr kiedy myśliwy jest w łowisku. Wówczas łatwo można 

dojść i taką osobę ukarać.   



14 
 

4) Sołtys wsi Wierzchlas Leon Makielak domagałem się przejścia dla pieszych 

na wysokości Pani Dyjowej i przydało by sie tam położenie chodnika. Kolejna 

sprawa to naklejanie ogłoszeń na nowo postawionych wiatach przystankowych, 

bo tak być nie może a 5 metrów od przystanku stoi  tablica ogłoszeń. 

Wójta to jest apel do wszystkich aby dbać o porządek i czystość w gminie, 

natomiast jeśli chodzi o chodnik to na tym odcinku jest obecnie jednostronny 

chodnik i tak przez najbliższy czas pozostanie   trzeba przejść przez jezdnie i 

dalej korzystać z chodnika.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk radni otrzymali projekt 

budżetu na rok 2013 dodatkowo pozwoliłem sobie rozesłać radnym  artykuł 

jednego z numerów tygodnika Wspólnota dotyczący godzin 

ponadwymiarowych dla nauczycieli z którego wynika, że nauczyciele mogli by 

wypracowywać  kwotę wysokości wynagrodzenia które jest wypłacane na 

koniec roku. Większość nauczycieli nie wypracowywała tych godzin w 

ubiegłym roku. Wszyscy radni widzieli jaki budżet została przedstawiony. 

Należy zająć się sprawą możliwych oszczędności w Gminie Wierzchlas, 

pieniędzy mamy coraz mniej na inwestycje w najbliższych latach nie będzie 

możliwości pozyskania środków unijnych z zewnątrz aż do 2014 roku, 

negocjacje unijne sie toczą ale nie wiadomo z jakim rezultatem. Utrzymanie 

szkół, Urzędu Gminy jest bardzo drogie w naszej gminie w związku z tym 

proszę radnych aby na grudniowych posiedzeniach Komisji zastanowili się 

i przedstawili propozycji zastosowania możliwych działań w celu 

zaoszczędzenia jakichkolwiek kwot "od ziarnka do ziarnka a zbierze się 

miarka", jak więcej głów nad pomysłem popracuje czymś to nam zaowocuje. 

Duża część naszego budżetu pochłaniają dofinansowania naszych szkół, 

otrzymujemy ok. 5.000.0000 zł subwencji oświatowej a wydajemy 8.000.000 zł, 

juz samej subwencji nie wystrasza na wynagrodzenia dla nauczycieli, a dzieci 

jest coraz mniej. Przyszedł najwyższy czas aby zastanowić sie nad 

ograniczeniem kosztów utrzymania placówek oświatowych maksymalnie ja się 

dać. Zwracam się dlatego do radnych aby zastanowili sie nad ograniczeniem 

tych wydatków. Przyjść może taki moment, ze gmina będzie musiała zaciągnąć 

kredyt na wypłacenie pensji dla nauczycieli. Nie wiem czy jest to dobry tok 

myślenia i nie chcę radnym  nic narzucać bowiem jest to tylko pomysł i proszę 

aby wszyscy dyskutowali na grudniowych, styczniowych posiedzeniach Komisji 

na temat oszczędności w gminie.  Przypomnę, że od wielu lat dyskutowany jest 

problem organizacji naszych placówek oświatowych i zasadności 
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funkcjonowania jednej szkoły. Zamknięta została szkoła w Strugach była 

również wówczas propozycja zamknięcia Szkoły w Łaszewie a jak wiadomo 

dzieci nie będzie nam przybywać  zdajemy sobie z tego sprawę, ze za kilka lat 

będzie jedna szkoła w gminie, dlatego należy zastanowić sie nad 

oszczędnościami w Gminie. Przypomnę tylko, ze w latach 90-tych zgłoszona 

została propozycja ówczesnego radnego Hrabańskiego aby utworzyć 

Gimnazjum w Toporowie oraz duża podstawówkę dla Łaszewa, Mierzyc 

i Toporowa w Mierzycach łącznie z przedszkolem, są to tylko propozycje.  

Była również dyskutowana podpozycja utworzenia zespołów Szkół warto się 

zastanowić czy kadra zarządzająca jest potrzebna w takiej liczbie jak teraz i czy 

na przykład tam gdzie jest 2 lub 3 dyrektorów w budynku to czy tylu ich 

powinno być? Proszę radnych o zastanowienie sie i może się okazać że ja  nie 

mam racji 

 

Radny Marcin Kowalczyk -   należy sie dokładnie zastanowić ile gmina 

dokłada do Oświaty z Informacji Związku Polskiego nauczycielstwa Polskiego 

wynika że Gmina Wierzchlas dokłada do oświaty tylko 5 %. Przygotuję sie na 

najbliższe posiedzenia Komisji i przedstawię aktualna sytuację  jak to sie 

rzeczywiście przedstawia.   

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  proszę radnych o solidne 

przygotowanie sie na najbliższe posiedzenia Komisji i przyjrzenia sie dokładnie 

wydatkom, kosztom może uda się coś zaoszczędzić.  

 

5) Radna Anna Olejnik w ubiegłym roku zgłaszałam wniosek w związku 

z tym, ze była wygospodarowana bardzo duża nadwyżka budżetowa a nasze 

małe miejscowości Jajczak i Strug nie otrzymaliśmy żadnych pieniędzy z 

których mogły by być wykonane jakieś inwestycje i do końca roku też nic sie 

nie znalazło. Obecnie analizując nowy budżet też nic nie ma, a inne 

miejscowości otrzymała duże środki na odnowę wsi, dlatego mam gorąca prośbę 

czy nie można by  było w przyszłym roku skończyć w Strugach chodnika który 

ma długość ok. 1 km. Panie Wójcie czy uda sie w przyszłym roku skończyć ten 

chodnik? 

Wójt nie sądzę aby sie to udało, ponieważ zaplanowane jest 10.000 zł 

w projekcie budżetu i będzie on wykonywany w etapach tak jak w innych 

miejscowościach. Bardzo dużo nas kosztuje utrzymanie szkoły w Jajczakach 

dawniej było to kwota 300.0000zł a obecnie jest w projekcie budżetu 

zaplanowane 600.000 zł.  Gdyby tej placówki nie było to w ciągu jednego roku 
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można by było wykonać  w tych dwóch miejscowościach wszystkie asfalty 

i chodniki.  

Radna Anna Olejnik -  utrzymywana jest Szkołą w Łaszewie a mimo to 

wykonuje sie inwestycje jak budowa boiska za prawie 600.000 zł. Inne  szkoły 

tez są  kosztowne i niech Pan nie mówi, że pieniądze dawane są na szkołę w 

Strugach ponadto też jesteśmy podatnikami jak inni mieszkańcy i drogi czy 

chodniki nam sie należą.  

 

Punkt 8 

Zakończenie obrad XX sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XX sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

„XX sesję Rady Gminy Wierzchlas uważam za zamkniętą.” 

Obrady zakończono o godzinie 11
00

. 

 

 


